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Økonomiudvalgsmødet d. 13-06-2000

Åben dagsorden
Punkt Resumé Init. Sagsid
106 Udbygning af Solbakkeskolen BN 12438
107 Anlægsregnskaber vedr. diverse anlæg AJ 12503
108 Energispareprojekt JO 12886
109 Udvidelse af varmeforsyningsområdet i Gerlev RIE 13153
110 Affaldsplanlægning år 2000 - 2004 RIE 12629
111 Kontraktforhold med Columbus - EAS MDH 12491
112 Forslag om ændring af det officielle navn for 

Jægerspris Kommunebibliotek EK 14379
113 Samarbejdsaftale omkring modtagere af sygedagpenge PH 14339
114 Salg af pavillionbygningeme Klub Himmelblå i Dalby SL 14053
115 Distriktssamarbejde mellem institutioner og skoler i 

Jægerspris Kommune BN 14385
116 Økonomiske konsekvenser af indførelse af udvidet skolegang BN 14386
117 Ny vedtægt for dagtilbud og fritidsklubber i Jægerspris 

Kommune BN 12815
118 Oversigt over restancer JH 12504
119 Kørestolsrampe ved Kulhuse Strand EK 14277
120 Kommunalt juletræ EK 14447
121 Vi cykler til arbejde kampagnen EK 14377
122 Ansøgning om tilskud til deltagelse i VM i Kina for 

Jægerspris Cykelartister EK 14204
123 Turistsamarbejde - Team Hornsherred - Erhvervs- og 

turistpulje EK 12152
124 Meddelelser fra: BD 9441

Lukket dagsorden 
Punkt Resumé Init, Sagsid
125 Afsættelse af midler til NY Løn for perioden 1. april 2000 - 

31. marts 2001. BD 14458
126 Principdrøftelse om fælleskommunal Skatteligning JH 13865
127 Revision af foreningsregnskab LJ 14363
128 Meddelelser fra: BD 9438
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Punkt 106

Møde OK d. 13-06-2000

Journalnr. BM-82.20.04P16 Sagsid: 12438 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Ekstrafunderingsomkostninger på Solbakkeskolen

Økonomi: 743.495,50

Bilag : 1. Notat vedr. ekstrafunderingsomkostninger på Solbakkeskolen af 15. maj 2000
2. Foreløbigt overslag over økonomiske konsekvenser ved ekstrafundering på 
Solbakkeskolen. ( af 15. maj 2000 )

Sagsfremstilling:

Idet der ved udgravning til fundamenter til Solbakkeskolen viste sig at være meget dårlige 
bundforhold var det nødvendigt straks at sætte en ekstrafundering igang. ( bilag 1 )
Denne ekstrafundering er nu opgjort til kr.803.495,050 og ikke som nævnt i notat ( bilag 2 ) 
foreløbigt opgjort til kr. 992.000,00

Dette bevirker, at den manglende finasiering i stedet for kr. 932.000,00 nu er på kr. 743.495,50 
Vedrørende aftale om ekstraarbejder med Hosby A/S som fremgår af bilag 2, er forhandlingerne 
endnu ikke afsluttet.

Fællesforvaltningen den 6. juni 2000

Det indstilles at der meddeles tillægsbevilling til dækning af merudgifterne ved ekstrafunderingen 
på kr. 743.495,50

Ledelsessekretariatet d. 6. juni 2000:

Beløbet anbefales finansieret indenfor den samlede investeringsramme på 15,8 mio. kr.

Beslutning:
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Punkt 107

Møde i ØK d. 13-06-00

Journalnr. BM-00.01008 Sagsid: 12503 Sagsbehandler: AJ/BOG Fmd. init.

Anlægsregnskaber vedr. diverse anlæg

Økonomi:

Bilag:. .5 anlægsregnskaber 

Sagsfremstilling:

Økonomisk afdeling fremsender anlægsregnskaber vedrørende:

Sted Anlægsudgift Bevilling Mer/mindre-
udgift/indtægt

Renovering af bygninger 4.408.414,71 4.361.700 -46.714,71
Christiansminde/vænget 4.128.927,43 3.712.300 -416.627,43^
Bassin Vænget 5.839.697,52 6.164.900 +325.202,48
Kloakledninger i Hovedgaden 6.414.169,18 6.864.900 +450.730,82
Vandmåler 5.391.714,18 5.400.290 +8.575,82

I alt mindreforburg +321.166,98

+ = Mindreforbrug 
- = Merforbrug

Økonomisk afdeling den 6. juni 2000.

Regnskaberne indstilles til godkendelse.

Jr. nr.:___ ____ .
Besvaret:...._____ _____

Sagsn til. i le i\dr_
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Punkt 108

Møde TMU d. 24-05-2000

Journalnr. BM-82.09.01P20 Sagsid: 12886 Sagsbehandler: JO/TF Fmd. init.

Energispareprojekt

Økonomi: Kr. 25.000

Bilag: Energipulje og grønt regnskab af 11.05.00 

Sagsfremstilling:

TMU behandlede på mødet i maits 2000 et første udkast til Energispareprojekt med bl.a en 
principiel stillingtagen til intentionerne om etablering af en energisparefond, med behandling af en 
ansøgning om kr. 25.000 til indkøb af et “grønt” regnskabssystem til løbende registrering af 
institutionernes energiforbrug.

Udvalget anbefalede bevillingen på de kr. 25.000 og anbefalede samtidig ansættelse af en 
energisparemedarbejder og etablering af en energisparefond.
Samtidig bad udvalget om, at der inden sagen blev forelagt Økonomiudvalg og byråd blev 
udarbejdet en oversigt over det økonomiske potentiale for besparelse.

En sådan økonomisk redegørelse er nu udarbejdet sammen med en beskrivelse af principperne for 
funktionen af en energifond eller energipulje. Samtidig er det blevet konstateret, at de kr. 25.000 
ikke, som foreslået, kan finansieres over vandforsyningen og affaldsområdet, idet det vil være i 
konflikt med “hvile i sig selv princippet” for de brugerfinansierede forsyningsområder.
Derfor fremlægges sagen igen til udvalgets behandling.

Køb af registreringssystem
Som beskrevet ved udvalgets behandling af sagen i marts er et registreringssystem til opsamling og 
overvågning af el, vand og varmeforbruget i de kommunale bygninger og institutioner et nyttigt 
redskab både for en central og decentral forbrugsovervågning samt til fastlæggelse af budgetramme. 
Derfor anbefales det, at et sådant system anskaffes. Systemet kan etableres som et tillægsmodul på 
det system som er anskaffet til ressourcestyring i den kommunale virksomhed.
Herudover anbefales det, at finansieringen i år 2000 sker som et internt lån fra kontoen for 
bygningsvedligeholdelse, og at beløbet, under forudsætning af energifondens oprettelse, tilbageføres 
i år 2001.

Energipulje
I bilaget “energipulje og grønt regnskab” er principperne for funktionen af en energipulje beskrevet, 
ligesom der er gjort et forsøg på at skønne et realistisk budget for et sådant projekt.
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Den grundlæggende tanke i energipuljen er, at alle midler til el- varme og vand samles midlertidig i 
en central energipulje.
Derefter skal den enkelte institution gennemgås, umiddelbare besparelser gennemføres og 
fremtidige energspareprojekter skal identificeres. Projekterne deles i projekter som skal 
gennemføres ved særskilt bevilling og projekter som kan gennemføres af energipuljen.
På den baggrund udmeldes en ny ramme til institutionerne, som med den nye ramme igen kan 
foretage opsparing og anvende de opsparede midler til andre formål.
Det foreslås desuden af lave en fælles graddagepulje til at udjævne forskelle i varmeforbrug fra det 
ene år til det andet.

Budgettet forudsætter også, at der kan opnås et tilskud på kr. 100,000 i år 2001 fra 
Miljøkompetence-ordningen.

Med disse forudsætninger vurderes indsatsen at kunne give overskud fra år 2004, idet den vurderede 
effekt på kommunens kassebeholdning er angivet i nedenstående tabel.

år 2001 år 2002 år 2003 år 2004
Netto effekt på kassebeholdning -200.000 -100.000 -20.000 +475.000
Akkumuleret effekt på 
kassebeholdning

-200.000 -300.000 -320.000 +155.000

I ovennævnte vurdering indgår ikke besparelser på vandforsyning og spildevandsområdet, idet den 
særlige karakter af '‘hvile i sig selv” gør, at besparelser skal blive i disse driftsområder, og derfor 
kun indirekte har indflydelse på kommunens likviditet.

Da besparelserne, indtil alle institutioner er gennemgået energimæssig, er meget foreløbig ansat, 
anbefales det at lave en årlig evaluering af projektets virkning, således at en fortsættelse kan 
vurderes ved den årlige budgetlægning.

Bemanding
I bilaget er der opstillet et budget for et 3-årigt projekt med en energipulje, hvor der forudsættes 
ansat en energimedarbejder på 75% tid i 2001, og 50% tid i henholdsvis 2002 og 2003.
Derefter forudsættes opgaven at indgå i den almindelige bygningsvedligeholdelse.
Da der ikke regnes med beskæftigelse af en fuldtidsmedarbejder, kan projektets gennemførelse blive 
afhængig af at der kan skaffes restfinansiering / beskæftigelse på andre områder for den resterende 
tid.

Indtil nu er den personalemæssige ressource skaffet inden for teknisk afdelings område, gennem 
omprioritering i forhold til andre opgaver. Af hensyn til fastholdelse af det hidtil gennemførte og for 
at kunne forberede etableringen af energipuljen fra 1. januar videreføres arbejdet med afdelingens 
egne ressourcer, idet indsatsen dog vil blive sat ned i resten af året for at gennemføre andre meget 
presserende opgaver i afdelingen.

Økonomisk afdelning den 16.05,00,
Beløbet kr. 25.000 kan tages over vedligeholdelsesplanen kto 011 00 015-09
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Fællesforvaltningen d. 25.5.00:
Det indstilles, at TMU godkender, at der indkøbes et energiregistreringssystem for kr. 25.000, som 
foreslås finansieret over bygningsvedligeholdelse som lån, idet beløbet foreslås tilbageført i år 2001 
under forudsætning af energifondens oprettelse.

Derudover indstilles det til TMU, at anbefale økonomiudvalg og byråd:
1. at principvedtage, at der etableres en energipulje fra år 2001.
2. at principvedtage, at alle midler til el-, vand og varme på det skattefinansierede område lægges 

ind over energipuljen med henblik på udmelding og decentralisering af en ny ramme.
3. at godkende, at der søges støtte på kr. 100.000 fra miljøkompetenceordningen.
4. at arbejde for, at der i forbindelse med budgetlægningen afsættes netto kr. 200.000 i budget 2001, 

netto kr. 100.000 i år 2002 og netto kr. 20.000 i år 2003.

Beslutning:

TMU anbefaler økonomiudvalget og byrådet at der bevilges kr. 25.000 til finansiering over 
bygningsvedligeholdelsen, som lån.

TMU anbefaler desuden punkterne 1 - 4 til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Desuden anbefaler TMU at der efter vedtagelsen i byrådet gennemføres en information om mål og 
ideer med energipuljen, overfor brugerne/institutionerne.

Møde i OK den 13-06-2000

Jr. nr.:

Besvaret 

Sagers di:
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Punkt 109

Møde TMU d. 25-05-2000

Journalnr. BM-13.03.10 Sagsid: 13153 Sagsbehandler: RIE/TF Fmd. init.

Udvidelse af varmeforsyningsområdet i Gerlev

Økonomi:

Bilag:
Bilag 1: Tegning over det oprindelige område, som skulle indlægges i fjernvarmeområdet.
Bilag 2: Tegning over udvidelsen af det område i Matr.nr. 6h, som skal indlægges i fjernvarme

området.
Bilag 3: Projektforslag vedrørende udvidelse af forsyningsområdet i Jægerspris [er vedlagt i sagen].

Sagsfremstilling:

Ved udvidelsen af fjernvarmeområdet i Gerlev i 1999, var der sket en kommunikationsbrist mellem 
Jægerspris Kraftvarme I/S og Teknisk forvaltning, derfor blev en del af Matr. Nr. 6h og 61 ikke på 
det tidspunkt lagt ind i fjernvarmeområdet. Dette ønskes gjort nu og den del af Matr. Nr. 6h , som 
ønskes indlagt i fjernvarmeområdet bliver udvidet en anelse og udgør nu 4,4 ha, så det kommer til 
at rumme hele det areal, som Jægerspris Kommune nu søger at sælge.

Der skal, jævnfør tilslutningsbekendtgørelsens §16 samt energiministerens skrivelse af 6. maj 1994 
til samtlige kommuner, samtidig vedtages et forbud mod etablering af elvarme i området.

Tilslutningspligten til fjernvarmen vil have retsvirkning for alt nybyggeri, der på tidspunktet for 
udsendelse af påbudsskrivelse ikke har fået udstedt byggetilladelse.

Fritagelse for tilslutningspligt kan opnås ved ansøgning til byrådet, hvis der 
planlægges bygget et lavenergihus.

Fællesforyaltningen d. 12.05.00:
Det indstilles til Teknik- og miljøudvalget at anbefale udvidelsen af fjernvarmeområdet til 
Økonomiudvalget og Byrådets godkendelse.

Beslutning:

TMU anbefaler indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

t v
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Møde i OK den 13-06-2000

Beslutning:

Jr. t it,:
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Punkt 110

Møde TMU d. 25-05-2000

Journalnr. BM-07.00.00P15 Sagsid: 12629 Sagsbehandler: RIE/TF Fmd. init.

Affaldsplanlægning år 2000 - 2004

Økonomi:

Bilag: Seneste udkast til affaldsplan inkl. Kortlægning
Pjece “Affald i Danmark”

Sagsfremstilling:

Lovgrundlag:
Affaldsbekendtgørelse nr. 299 af 30. april 1997 om affald siger at kommunerne hvert 4. år skal 
udarbejde en 12-årig affaldsplan, som skal indeholde følgende:
• En strategidel, som redegør for kommunens overordnede målsætning på affaldsområdet.
• En kortlægningsdel, som beskriver status for affaldsområdet i kommunen.
• En kortsigtet detaljeret plan, som dækker de første 4 år.
• En langsigtet plan, som dækker den resterende planperiode.

Sagsfremstilling:
Affaldsplanen bygger på den nationale affaldsplan ~ kaldet Affald 21 -  på den måde at principperne 
og indsatsområderne i Affald 21 er overført til den kommunale affaldsplan.

På grund af de mange uafklarede spørgsmål i forbindelse med Det Grønne Affaldssystem, 
behandlingen af det grønne affald og AFAVs fremtidige rolle, skal denne plan betragtes som første 
etape af en samlet større planlægning om affaldshåndtering i AFAVs interessentkommuner og om 
AFAVs udvikling.

Som led i processen har der været udlagt fem hovedspørgsmål til debat. Hovedspørgsmålene har 
været annonceret i lokalpressen og der er afholdt et borgermøde.

AFAV har i samarbejde med Jægerspris Kommune, udarbejdet forslag til affaldsplanen med 
inddragelse af Teknik- og miljøudvalgets beslutning om emnerne og resultatet af de forslag og 
kommentarer, der indkom på borgermødet.

De fem hovedspørgsmål er følgende:
• Hvordan skal papir og pap indsamles til genbrug?
• Storskrald og haveaffald?
• Hjemmekompostering?
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• Hvad skal virksomhederne gøre ved skraldet?
• Hvem skal betale?
Det er i affaldsplanen lagt op til at disse spørgsmål skal undersøges nærmere og at der derefter skal 
tages beslutninger på området.

De ressourcemæssig konsekvenser af planen vil blive belyst af AFAV mens planen er udlagt i 
offentlig høring.

Affaldsplanen skal efter godkendelse i byrådet udlægges i høring (min. 8 uger efter 
Århuskonventionen). Høringen skal være afsluttet inden udgangen af august. AFAV indarbejder 
derefter høringssvarene i planen, som så skal på Teknik- og Miljøudvalgsmøde i oktober og på 
Byrådsmøde i november. Planen skal være indsendt til Miljøstyrelsen inden 31. december 2000.

Fællesforvaltningen d. 12.05.2000:
Det indstilles til Teknik- og miljøudvalget at anbefale affaldsplanen til økonomiudvalget og 
Byrådets godkendelse for offentlig høring.

Beslutning:

Indstillingen tiltrådt.

Møde i OK den 13-06-2000

Beslutning:

Rs&vas'Qt:
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Punkt 111

Møde TMU d. 25-05-2000

Journalnr. BM-85,00,51 Sagsid: 12491 Sagsbehandler: MDH/TF Fmd. init.

Kontraktforhold med Columbus - FAS

Økonomi:

Bilag: Internt notat af 12. maj 2000 om Status FAS og vandforsyning.

Sagsfremstilling:

FAS forbrugerafregningssystemet for vand og spildevand, fra Columbus IT-partner, blev i sin tid 
anskaffet for sikre en let og problemfri administration af opkrævning for vand og spildevand. 
Desværre har det indtil videre kun givet problemer og merarbejde.

Kommunen har derfor truffet beslutning om at gå over til opkrævning over Kommunedata fra år 
2001. Årsafregning for 1999 samt 1. og 2. rate af ac on tobetalingen for år 2000 skal imidlertid 
gennemføres med FAS, som derfor stadig udgør en ekstraordinær administrativ belastning, med 
fortsatte fejlretninger, samtidig med at overgangen til Kommunedata skal forberedes.

Teknisk Afdeling har valgt at prioritere udsendelse af opkrævning for 2. rate, da det samlet drejer 
sig om ca. 8 mio. kr. Desuden prioriteres konverteringen til Kommunedata, for at år 2001 skal 
komme til at køre så problemfrit som muligt.

Det betyder, at der kan blive opkrævninger, som vil blive udsendt uden at fejlene fra årsafregning og 
første rate er blevet rettet. Da der i givet fald vil være tale om ganske få afregninger, og da 
modtagerne alle vil være kendte, vil det være muligt at tilskrive disse med en oplysning om at 
vandforsyningen er bekendt med, at opkrævningen er fejlbehæftet.

Arbejdsbyrden med retning af fejl for årsafregning og 1. rate samt den forventede arbejdsbyrde med 
retning af fejl for 2. rate og med konvertering til Kommunedata har et omfang som ikke kan klares 
inden for Teknisk Afdelings daglige personaleresource. I forvejen er en lang række af 
vandforsyningens løbende opgaver udskudt til senere.

Det vil derfor være nødvendigt at anvende ekstern hjælp fra enten en freelance regnskabskyndig 
eller fra et vikarbureau.

Omfanget af denne assistance kan først opgøres præcist når omfang og forløb af konverteringen til 
Kommunedata er endelig fastlagt.
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På nuværende tidspunkt, antages alene fejlretningen for årsafregning og 1. rate samt 
klagemodtagelse og fejlretning af 2. rate at give en mandskabsbehov på mellem 2 og 3 måneder.

Fællesforvaltningen den 15.05.2000
Til efterretning

Beslutning:

Orienteringen videresendes til økonomiudvalget og byrådet.

Møde i OK den 13-06-2000

Beslutning:

Jr. nr.:
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Punkt 112

Møde SBK d. 23-05-2000

Journalnr. BM-21.00.00A00 Sagsid: 14379 Sagsbehandler: EK/KU Fmd. init.

Forslag om ændring af det officielle navn for Jægerspris Kommunebibliotek

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Biblioteksleder Elsebeth Kristensen foreslår, at Jægerspris Kommunebibliotek ændrer det officielle 
navn til Jægerspris Bibliotek.

Baggrunden for ønsket er at:
• navnet kommunebibliotek er utidssvarende
• Jægerspris Bibliotek er mere mundret
• det bliver lettere at finde bibliotekets navn, adresse, telefon m.m. i officielle fortegnelser.
• i daglig tale kaldes Biblioteket allerede Jægerspris Bibliotek

Fællesforvaltningen, den 11. maj 2000

Det indstilles til Udvalget, at det anbefaler, at Jægerspris Kommunebibliotek ændres til Jægerspris 
Bibliotek.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 13-06-2000 

Beslutning:

Jr. nr.



Jægerspris Kommune
Økon omiudvalget

Side 15

Punkt 113

Møde SBK d. 23-05-2000

Journalnr. BM-16.19P27 Sagsid: 14339 Sagsbehandler: PH/RP Fmd. init.

Samarbejdsaftale omkring modtagere af sygedagpenge

Økonomi:

Bilag: Udkast af april 2000 til samarbejdsaftale omkring modtagere af sygedagpenge mellem LO's 
akasser/fagforeninger, Arbejdsformidlingen i Frederikssund og kommunerne Skibby Jægerspris, 
Stenløse, Ølstykke, Slangenap og Frederikssund.

Sagsfremstilling:

Koordinationsudvalget har på møde den 3. maj d.å. behandlet en samarbejdsaftale omkring 
modtagere af sygedagpenge mellem LO’s akasser/fagforeninger, AF og kommunerne 
Skibby Jægerspris, Stenløse, Ølstykke, Slangerup og Frederikssund.

Formidlingscentret har været omdrejningspunktet for arbejdet og samarbejdsaftalen er nu 
udarbejdet, hvorefter næste skridt i processen er aftaleparternes officielle godkendelse.

Samarbejdsaftalens formål er:

• Aftalen skal sikre at kommunerne, LO’s akasser/fagforeninger og Arbejdsformidlingen 
samarbejde om at give modtagere af sygedagpenge den optimale hjælp til at fastholde 
tilknytningen til arbejdsmarkedet.

• Aftalen skal også fremme samarbejdet omkring sygdom og skift i forsørgelsesgrundlaget og 
modvirke, at borgeren lider unødvendige tab.

• Aftalen skal fremme borgerens oplevelse a f , at systemerne arbejder sammen og fungere smidigt i 
kontakten til borgeren.

Målgruppen for aftalen er alle personer, der er ramt af sygdom der forventes at strække sig ud over 8 
uger og som har ret til at modtage sygedagpenge. Der kan altså være tale om forsikrede ledige, 
sygemeldte i arbejde og selvstændige.

Koordinationsudvalget har anbefalet aftalens parter at godkende samarbejdsaftalen.

Det skal bemærkes, at der efterfølgende vil blive arrangeret en række kurser for sagsbehandlerne i 
kommunerne, de faglige organisationer/a-kasserne og Arbejdsformidlingen Frederikssund. Formålet 
med disse kurser er at få implementeret samarbejdsaftalen, så den bliver forankret og kendt for alle 
de berørte medarbejdere.
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Fællesforvaltningen den 4♦ maj 2000

Arbejdsmarkedsafdelingen indstiller samarbejdsaftalen til godkendelse i SBK-udvalget og byrådet.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til godkendelse i økonomiudvalg og byråd.

Møde i OK den 13-06-2000 

Beslutning:

Besvar©!: 

Sagen til:
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Punkt 114

Møde SBK d. 23-05-2000

Journalnr. BM-82.02G01 Sagsid: 14053 Sagsbehandler: SL/TF Fmd. init.

Salg af pavillionbygningerne Klub Himmelblå i Dalby

Økonomi: kr.:93.500,00

Bilag : Bilag 1, brev fra Dalby Idrætsforening - medsendt dagsordenen 
Bilag 2, overslag på flytning af pavilloner - vedlagt i sag

Sagsfremstilling:

I forbindelse med udbygningen af Solbakkeskolen bliver pavillonerne hvor “klub himmelblå “ har 
til huse ledige.

I denne forbindelse har Dalby Idrætsforening fremsendt et forslag til køb af pavillonerne samt tilbud 
om at deltage i flytningsudgifterne.

Forslag fra Dalby IF :
For overtagelse af pavillonerne ydes det første år kr.: 55.000,00
Over de næste tre år ydes ialt kr.: 20.000,00
Tilskud til flytning af pavillonerne, her tænkes på fundamentet mv kr.: 30.000,00

Ialt kr.: 105.000,00

Overslag flytning af pavilloner kr.: 138.500,00
Diverse tilslutninger og afstivninger mv kr.: 60.000,00

Ialt
Bidrag fra Dalby IF 

Økonomisk behov

kr.: 198.500,00 
ki-.: 105.000,00

kr.: 93.500,00

Ovenstående regnestykke er beregnet ud fra, at der ikke skal ekstrafunderes.

Endvidere tilbyder Dalby IF :
At renovere pavillonerne udvendigt 
At istandsætte indvendig til eget brug

kr.: 10.000,00 
kr.: 35.000,00
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Dalby IF foreslår, at flytningen af pavillonerne skal foregå fra den 01.08.2000, dette kan dog ikke 
lade sig gøre, idet bygningen først skal tømmes, strøm afbrydes, vand afbrydes, afløb skal afbrydes 
osv.Dette er meddelt Kent Ustrup den 10.05.2000 og han tilsluttede sig Teknisk Afdelings forslag 
om start med flytning midt i september 2000 såfremt det bliver besluttet at flytte pavillonerne.
Det er endvidere aftalt med Kent Ustrup, at det vil være Teknisk Afdeling der udfører 
fundamenterne, idet dette er mest praktisk.
Selve flytningen af pavillonerne til placering på fundamentet tager ca. 1 uge, så dette bør ikke 
genere fodboldspillet i nævneværdig grad, færdiggørelsen af flytningen foregår herefter på og i 
bygningerne, hvor det ikke er til gene for fodboldaktiviteterne.

Det skal bemærkes, at der endu ikke er fuld enighed om placeringen af pavillonerne i forhold til den 
nye skolebygning, men i øjeblikket tales der om en placering for enden af Solbakkehallen. 
Uenigheden er imellem skolen og Dalby IF. Skolen vil have pavillonerne så langt væk som muligt 
men Dalby IF ønsker pavillonerne så tæt på hallen som muligt.
Der er indkaldt til byggeudvalgsmøde den 24.05.2000, hvor placeringsproblematikken skal 
diskuteres og helst løses.

Når placeringen er fastlagt foretages en geoteknisk undersøgelse, der tilkendegiver om det i det hele 
taget kan lade sig gøre, rent økonomisk, at opstille pavillonerne det valgte sted, udgift til dette vil 
andrage kr.: 6.000,00

Såfremt det besluttes, at flytte pavillonerne ønsker Dalby IF at pavillonerne er klubbens eje og at det 
hermed er klubben der har den fremtidige vedligeholdelse.

Ved udlejning af lokalerne vil der være en indtægt til klubben, forbrug af el og vand ved sådanne 
arrangementer foreslås betalt af klubben til Jægerspris Kommune evt. 1 gang om året.

Økonomisk afdeling den 11. maj 2000
Der er ikke afsat budget til flytning af pavillionen

Fællesforvaltningen den 11,05.2000

Udvalget anmodes om stillingtagen til ansøgning fra Dalby IF på ovenstående økonomiske vilkår. 
Forvaltningen kan ikke anvise hvorledes finansieringen på kr. 93.500,00 kan angives.
Såfremt ansøgningen imødekommes foreslås efterfølgende en konkret aftale af vilkår for den 
fremtidige anvendelse af pavillonerne.

Beslutning:

Svend Erik Isakson og Ove Skipper anbefalede ansøgningen overfor økonomiudvalgets og byrådets 
drøftelse af tillægsbevilling i forbindelse med Solbakkeskolens udbygning. Kirsten Andersen og 
Jens-Chr. Børresen foreslog at pavillionerne overdrages til Dalby IF mod afholdelse af samtlig 
omkostninger.

Efter beslutning udarbejder forvaltningen en konkret aftale med DIF.
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Møde i OK den 13-06-2000
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Punkt 115

Møde SBK d. 23-05-2000

Journalnr. BM-16.06.00A00 Sagsid: 14385 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Distriktssamarbejde mellem institutioner og skoler i Jægerspris Kommune

Økonomi: 200.000

Bilag: Udkast til projektbeskrivelse fra chefkonsulent Gunvor Hallas, Kommunernes 
Landsforening.

Sagsfremstilling:

Byrådet vedtog i forbindelse med budgetvedtagelsen følgende bemærkning:
“Et analysearbejde, der beskriver ideen med at organisere samarbejdet mellem flere institutioner og 
skoler distriktsvis, igangsættes i starten af 2000 og afsluttes, så dets konklusioner kan indgå i bud
getarbejdet for 2001”.

Kommissorium for analysearbejdet blev godkendt af Byrådet den 18. januar 2000.

Børn- og ungeafdelingen har efterfølgende holdt møde med chefkonsulent Gunvor Hallas fra 
Kommunernes Landsforening. På baggrund af mødet og relevant skriftligt materiale har KL 
udarbejdet en projektbeskrivelse med titlen: “Konsulentundersøgelse af muligheder og betingelser 
for et ledelsesmæssigt og økonomisk samarbejde mellem institutioner og skoler i Jægerspris 
kommune.”
Projektbeskrivelsen vedlagt som bilag.

Som baggrund for en analyse og som grundlag for udvikling af forskellige modeller for, hvordan 
arbejdet med større helhed og sammenhæng kan styrkes, dels i den enkelte institution, dels 
koordineret i større enheder/distrikter og i kommunen som helhed, foreslås det i oplægget at 
undersøge:
1) Helhed og sammenhæng i kommunens tilbud til børn og unge:
• På hvilken måde foregår samarbejdet i dag mellem de forskellige dagtilbud og skoler?
• Hvordan foregår samarbejdet om indholdet af det pædagogiske tilbud?
• Hvordan foregår samarbejdet omkring overgangen fra det ene tilbud til det næste?
• Hvordan involveres forældrene?
• Hvordan organiseres det konkrete samarbejde mellem personalet i de forskellige tilbud?

2) Effektivisering af praktiske, økonomiske og administrative opgaver:
• Opgaver i relation til budget og regnskab.
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Herefter foretages en analyse af, hvilke opgaver, der har en specialisering i arbejdsindsatsen, der 
med fordel kan løses effektivt på færre enheder, samtidig med, at der lægges vægt på, at ansvaret for 
den økonomiske styring fastholdes i den enkelte enhed.

• Opgaver i relation til personaleforhold.
På denne baggrund foretages en analyse af muligheder og barrierer for større og mere bæredygtige 
enheder, der kan reducere sårbarheden samt øge fleksibiliteten vedrørende 
personaletilrettelæggelsen i forhold til de små enheder.

Undersøgelsens metode:
Spørgeskema og interview til samtlige ledere.
Fokusgruppeinterview med et antal udvalgte medarbejdere.

Tidsplan:
August 2000 - marts 2001.

Økonomi:
251 konsulenttimer å kr. 795,-, i alt kr. 199.545 + omkostninger til transport, dagpenge og trykning 
af rapport (vil max udgøre 5.500 kr.).

Der er ikke afsat penge til finansiering. Udgiften vil kunne fordeles over 2000 og 2001.

Følgende muligheder kan overvejes:

1. Den samlede økonomi afholdes fuldt ud centralt over de to regnskabsår.
2. Der besluttes en delt finansiering mellem kommunen og de decentrale institutioner. Dette vil 

indebære et indgreb i forhold til institutionernes kompetence til at råde over de decentrale konti.
3. Konsulentundersøgelsen opgives.

Økonomisk afdeling den 11. maj 2000
Der er ikke afsat midler i budgettet til konsulentbistand.

Fællesforvaltningen den 8. maj 2000:
Det anbefales, at søge konsulentundersøgelsen gennemføit/
I givet fald skal der tages stilling til finansieringsform.
Samtidig foreslås nedsat en styregruppe, der består af udvalgsformanden, 2 udvalgsmedlemmer, 
forvaltningschef afdelingsleder, skoleleder, 1 leder fra 0-6 års institutioner, 1 fritidshjemsleder og 1 
fritidsklubleder.
Afdelingslederen fungerer som projektleder til KL-konsulenterne.

Beslutning:

Udvalget anbefalede at undersøgelsen gennemføres og at omkostningerne afholdes centralt henover 
2 finansår, til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse. Subsidiært udskydes undersøgelsen til 
budget 2001.
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Udvalget foreslog Kirsten Andersen og Ove Skipper til deltagelse i styregruppen. 

Møde i OK den 13-06-2000

Beslutning:
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Punkt 116

Møde SBK d. 23-05-2000

Journalnr. BM-17.00.00S00 Sagsid: 14386 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Økonomiske konsekvenser af indførelse af udvidet skolegang

Økonomi:

Bilag: Vedlagt: Notat af 5.maj, fra Per Børsting.

Sagsfremstilling:

I forbindelse med beslutning om indførsel af den udvidede skolegang pr. 1.august 2001 besluttede 
byrådet på møde i januar, d.å, at der skulle foretages beskrivelse af mulige økonomiske 
konsekvenser heraf.
I vedlagte notat er der foretaget en gennemgang heraf.

Der peges på følgende områder:
Kurser: Der vil være permanent behov for at sikre årlige samarbejd skurser for lærere og pædagoger 
i børnehaveklasse til 3.klasse.
1. Det foreslås at hæve den eksisterende konto til omstilling, derfor tiden er på 77.000 kr 

med 123.000 årligt

Evaluering: Der er aftalt ekstern evaluering over de første 3 år, d.v.s 2001, 2002, Og 2003.
2. Det foreslås at afsætte 60.000 kr årligt i 2001, 2002, Og 2003.

Personaleressourcer: Der er foretaget personaleberegninger ud fra indeværende skoleår, der viser, 
hvor mange timer, der er til rådighed mellem 8 og 14 i skolen.
Det foreslås, at der sættes som mål at sikre, at der gennemsnitligt i 10 ud af 30 ugentlige lektioner 
kan være to lærere/pædagoger til stede pr. klasse.
Beregningerne viser, at Møllegårdskolen og Sogneskolen har lidt mere end 7 lektioner med to 
lærer/pædagog pr klasse. På Solbakkeskolen er der knap nok timer til at dække alle timer med én 
lærer/pædagog - vurderet ud fra 7 klasser i alt.
Medinddrages de kommende år vil antallet af klasser på Solbakkeskolen være 4 - 6 klasser i 
ordningen, idet skolen gradvist vil overgå til kun at have én klasse pr. spor.
Såfremt der sættes et politisk mål om, at der bør arbejdes på, at der gennemsnitligt kan være 10 
ugentlige lektioner pr klasse, vil der være behov for, at tildele skolevæsenet ressourcer til yderligere 
2-3 lærerstillinger - svarende til 600.000 - 900.000 kr.
Lønbudgettet for skolevæsenet udvides pr. august 2001 med 300.000 kr på årsbasis (5/12 heraf i 
2001) og igen til august 2002 med yderligere 300.000 kr på årsbasis (5/12 heraf i 2002)- begrundet 
i 2 yderligere klasser ved skolevæsenet.
Der har imidlertid i indeværende skoleår* været foretaget to klassesammenlægninger, hvor der er
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fremkommet to meget store klasser.

3. Det foreslås, at de 2 x 300.000 kr forbeholdes den udvidede skolegang med det formål 
at sikre flest mulige timer med to lærere/pæda goger pr klasse.

4.. Det foreslås endvidere over de kommende år at sikre opfyldelse af målet med gennem
snitligt 10 lektioner pr. klasse med to lærere/pcedagoger for at sikre en kvalificeret sko
lestart. Dette vil kunne ske indenfor de gældende rammer i takt med faldende børnetal 
og dermed færre klasser.

5. Det foreslås, at 1 fastf ty se" de overførte personaleressourcer fra fritidshjemmene til 
skolevæsenet på det nuværende niveau og overføre lønmidlerne til skolebudgettet.

Forældrebetaling:
Nåi* fritidshjemmene først åbner kl. 14.00 bliver forældrebetalingen automatisk mindre.
Den mistede forældrebetaling udgår på årsbasis 826.142 kr.
Erfaringerne fra andre kommuner, der har udvidet skoletiden tilsvarende viser en formindsket 
efterspørgsel efter fritidshjemspladser.
Hvis den mistede forældrebetaling skal modsvares af sparede pladser, skal der nedlægges 32,64 
plads i fritidshjemmene - ud af de eksisterende 416 pladser.

Bustransport:
Der må forventes lidt færre bustransporter klokken 12 og 13, når de små børn bliver i skolen til 
14.00. Det er ikke muligt at beregne dette for nærværende, idet der er lavet en samlet kontrakt, der 
udløber til sommeren år 2002.
Ved nyforhandling af kontrakt vil en besparelse kunne forventes.

Rengøring:
Den udvidede skolegang indebærer et tæt samarbejde mellem skole og fritidshjem. I denne 
forbindelse må det forventes, at fritidshjemslokalerne vil blive anvendt i formiddagstimerne. 
Såfremt der ikke skal gøres rent, når der er børn i lokalerne, skal rengøringen fremover laves før 
6.00 og efter 17.00.
Der vil være en merudgift til særlige tillæg for dette på skønsmæssigt 15.000 til 20.000 kr årligt.
6. Såfremt der ikke bør foretages rengøring på fritidshjem og i skoler, når der er børn til stede, bør 
der afsættes 15.000 - 20.000 kr årligt til særligt tillæg til rengøringsassistenterne.

Økonomisk afd. den 11. maj 2000.
Netto udgiften ved nedlæggelse af pladser i fritidshjem udgør kr. 25.309 pr. plads 

Fællesforvaltningen den 10. Mak 2000:
De fremlagte beregninger og forslag fremlægges til drøftelse og stillingtagen for udvalget.

Beslutning:

Udvalget videresendte notatet til økonomiudvalget og byrådet med henblik på optagelse i budget 
2001. Venstre påpegede, at der ved en SFO-ordning med uændret forældrebetaling ville kunne 
opnås en likviditetsmæssig forbedring på kr. 1.6 mio. ifm. notatets punkt ad. 3.
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Møde i OK den 13-06-2000

Beslutning:
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Møde SBKd. 23-05-2000

Journalnr. BM-16.05.10P24 Sagsid: 12815 Sagsbehandler: BN/SKO Fmd. init.

Ny vedtægt for dagtilbud og fritidsklubber i Jægerspris Kommune

Økonomi:
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Sagsfremstilling:

Ønske om ændringer i styrelsesvedtægten for dagplejen og 6 daginstitutioner:

Pr. 1. juni 1999 trådte den nye styrelsesvedtægt for dagtilbud og fritidsklubber i kraft. Vedtægten er 
fælles for alle.

Af Socialministeriets vejledning om “forældrebestyrelser i dagtilbud til børn” pkt. 4.9 fremgår det, 
at “Styrelsesvedtægten skal ikke nødvendigvis være ens for alle institutioner i kommunen eller for 
alle institutioner af samme kategori”.

På den baggrund har børn- og ungeafdelingen anmodet institutionerne om at fremsende deres 
nuværende ønsker til lokale ændringer af den fælles vedtægt.

Der er indkommet i alt 7 ansøgninger, der alle anmoder om lov til at ændre tidspunktet for det årlige 
møde med valg af bestyrelse og, i konsekvens heraf, ændring af datoen for bestyrelsens tiltræden.

Der søges om følgende

Dagplejen
Gerlev børnehave
Slotsgårdens børnehave
Vandkunsten
Vester Mose fritidshjem
Katholt
Bakkegårdens børnehave 
Ansøgningerne ligger i sagen.

Forældremøde.
September.
September.
September.

Marts.
August
August.

September.

Bestyrelsens tiltræden. 
1. oktober.
1. oktober.
1. oktober.
1. august.

1.september.
1. september.

1. oktober.

I den fælles styrelsesvedtægt ligger forældremødet i november og bestyrelsen tiltræder den 1. 
januar.

Fællesforvaltningen den 4. maj 2000:
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For at sikre en god kontinuitet i bestyrelsesarbejdet anbefales det at imødekomme det ansøgte, idet 
ønsket om ændring afspejler de forskellige bestyrelsers erfaringer.

Da det kan forudses, at der også i fremtiden vil komme ansøgninger om samme emne, anmoder 
børn- og ungeafdelingen om bemyndigelse til for fremtiden at kunne imødekomme disse.

Beslutning:

Udvalget anbefalede indstillingen til økonomiudvalgets og byrådets godkendelse.

Møde i OK den 13-06-2000

Beslutning:

Sagen til:
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Punkt 118

Møde OK d. 13-06-2000

Journalnr. BM-25.45.00G01 Sagsid: 12504 Sagsbehandler: JH/SK Fmd. init.

Oversigt over restancer

Økonomi:

Sagsfremstilling:

Opgørelsesdato 30.06.99 30.09.99 31.12.99 31.03.00

BOLIGSIKRING:
(excl. indeværende år)
Restancer i kr. 251.892 241.589 235.463 187.563
Ved inddrivelse, går 100% 
til Jægerspris Kommune

EJENDOMSSKAT
Restancer i kr. 0 0 0 0
Ved inddrivelse går ejen
domsskatterne 100% 
til Jægerspris Kommune, idet 
Amtets andel er afregnet.

UNDERHOLDSBIDRAG:
Restancer i kr. 6.369.060 6.663.538 5.745.483 5.706.360
Opkrævning af bidrag be
tyder intet for Jægerspris K.

BISTANDSHJÆLP:
Restancer i kr. 2.448.779 2.258.933 2.212.861 2.014.994
Ved inddrivelse går 
50% til Jægerspris K.

KRAV. SOM ANDRE KM.
HAR BEDT JÆGERSPRIS 
OMAT OPKRÆVE:
Restancer i kr. 998.126 1.126.898 1.232.190 1.195.044
Ved inddrivelse går 
0% til Jægerspris K.
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DAGINSTITUTION
(excl. indeværende år) 
Restancer i kr.
Ved inddrivelse går 
100% til Jægerspris K

424.861 388.843 365.661 334.518

B- OG RESTSKATTER:
Se specifikation
Antal restancer 258 256 244 249
Restancer i kr. 8.192.341 5.302.005 5.393.070 5.515.673

IALT 18.685.058 15.981.806 15.184.728 14.954.152

B- og restskatter fordeler sig pr. 31.03.00 på følgende indkomstår:

For 85 - 92 88.049
For 93 - 95 881.678
For 96 - 99 4.545.946

Skatter til og med 1992 er statskrav. For 93, 94, 95 og 96 tilfalder 40% af de opkrævede restancer 
Jægerspris Kommune. For indkomstårene 97, 98 og 99 er der også tale om statskrav.

Indstilling;

Fællesforvaltningen indstiller, at ovennævnte forelægges til efterretning.

Jr. nr.: _

Besvaret: _ _ _  
Sagen til:
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Punkt 119

Møde OK d. 13-06-2000

Journalnr. BM-09.19.00G01 Sagsid: 14277 Sagsbehandler: EK/KU Fmd. init.

Kørestolsrampe ved Kulhuse Strand

Økonomi: kr. 10.000

Bilag : Ansøgning fra Henrik Moe, Rejsestalden 
Kopi af brev fra amtet til fredningsnævnet

Sagsfremstilling:

Kultur- og fritidsafdelingen søger om kr, 10.00Q til etablering af en kørestolsrampe ved Kulhuse 
Strand. En kørestolsrampe hører til de nye krav Friluftsrådet har opstillet fra år 2000 for at en kom
mune kan tildeles det Blå Flag. Fredningsnævnet for Frederiksborg Amt og Amtet er søgt om tilla
delse, og forvaltningen for Teknik og Miljø anbefaler, at fredningsnævnet giver tilladelse til ram
pen.
Stranden ved Kulhuse har været tildelt Blå Flag siden 1996, og i 1999 besluttede Økonomiudvalget 
at afsætte kr. 22.500 til Blå Flag så længe målingerne af badevandets kvalitet opfylder kravene. Det 
afsatte beløb dækker:

Flag kr. 5.500
Strandrensning kr. 6.000
Aktiviteter kr. 8.000
Klargøring (Redningskrans, inf.tavler mm.) kr. 3.000
Ialt k r.:22.500

Det praktiske arbejde med Blå Flag er placeret i Rejsestalden

Økonomisk afdeling den 30. maj 2000
Der resterer d.d. kr. 79.387,- på kontoen for erhverv- og turisme. Heraf har Erhverv- og turistrådet 
disponeret over kr. 44.000,- til en International arbejdslejr. Det reelle restbudget udgør derfor 
kr.35.387,00.
Økonomisk afdeling er ikke bekendt med, at der skulle være disponeret yderligere fra kontiene.

Fællesforvaltningen den 30. maj 2000
Det indstilles, at Erhvervs- og Turistrådet anbefaler til ØK, at der bevilges kr. 10.000 til 
kørestolsrampe ved Kulhuse Strand.

Ledelsessekretariatet den 6. juni 2000
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Indstilling fra Erhvervs- og Turistrådets møde den 8. juni 2000 foreligger til Økonomiudvalgets 
møde.

Beslutning:
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Punkt 120

Møde OK d. 13-06-2000

Jouriialnr. BM-24.05040 Sagsid: 14447 Sagsbehandler: EK/KU Fmd. init.

Kommunalt juletræ

Økonomi: kr. 4.000

Bilag : Ansøgning fra Juletræsgruppen v/ Kurt Andersen 

Sagsfremstilling:

Juletræsgruppen Jægerspris ved Kurt Andersen søger om kr. 4.000 til opsætning af kommunalt 
juletræ ved Rejsestalden.

Erhvervsforeningen har hidtil stået for byens Juletræ, men har nu meddelt, at de ikke længere har 
mulighed for at betale for udgifter i forbindelse med opsætning af årets juletræ.

Selve træet har hvert år været en gave fra Stiftelsen, men der er udgifter til opsætning, 
vedligeholdelse af lyskæder mv. Udgifterne beløber sig til kr. 4,000,-

Økonomisk afdeling den 30, ma j 2000
Der resterer d.d. kr. 79.387,- på kontoen for erhverv- og turisme. Heraf har Erhvervs- og turistrådet 
disponeret over kr. 44.000,- til en International arbejdslejr. Det reelle restbudget udgør derfor 
ki*. 35.387,00.
Økonomisk afdeling er ikke bekendt med, at der skulle være disponeret yderligere fra kontiene.

Fællesforvaltningen den 30. maj 2000
Det indstilles at Erhvervs- og Turistrådet anbefaler til ØK:

1. at ansøgningen imødekommes.

2. at Juletræsgruppen bedes aflægge regnskab for de faktiske udgifter i 2000.

3. at der afsattes et fast årligt beløb til byens juletræ.

Ledelsessekretariatet den 6. juni 2000
Indstilling fra Erhvervs- og Turistrådets møde den 8. juni 2000 foreligger til Økonomiudvalgets 
møde.
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Beslutning:
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Punkt 121

Møde SBK d. 23-05-2000

Journahir* BM-20.00040 Sagsid: 14377

Vi cykler til arbejde kampagnen

Sagsbehandler: EK/KU Fmd. init.

Økonomi: 5.000,- kr.

Bilag: Vedlagt i sagen: brochure om kampagnen 

Sagsfremstilling:

Trafikministeriet fremsender kampagne folder om Danmarks sjoveste kampagne Vi cykler til ar
bejde.
Her opfordres kommunerne landet rundt til at deltage i Dansk Cyklist Forbund og Dansk Fir
maidrætsforbunds landsdækkende kampagne. Andre samarbejdspartnere er Grønne Guide, Agenda 
21 borgergrupper m.fl.

Kampagnens formål er at få flere til at stille bilen og vælge cyklen til gavn for både sundheden og 
miljøet.

Cykelkampagnen løber over 3 uger fra 4. til 24. september 2000. Der bliver udloddet præmier til de 
firmaer, der cykler mest.

Kommunen skal afholde udgifter til materialer til kampagnefremstød så som 
Køreskemaer, Foldere, Plakater. Disse vil give en udgift på ca. kr. 5.000,-

Økonomisk afdeling den 11. maj 2000:
Der er d.d. et restbudget på kr. 25.760 på kontoen for andre kulturelle opgaver, samt 100.387 kr. på 
kontoen for erhverv- og turisme. Økonomisk afdeling er ikke bekendt med, at der skulle være dis
poneret yderligere fra kontiene.

Fællesforvaltningen den 11. ma,i 2000

Det indstilles til udvalget, at anbefale Erhvers- og Turistrådet at Jægerspris kommune deltager i 
kampagnen, og at der bevilges kr. 5.000,- til indkøb af kampagnemateriale fra kontoen for erhvervs
fremme og turisme med den begrundelse, at bl.a de lokale arbejdspladser og firmaer deltager. Del
tagelsen i kampagnen er også med til at synliggøre Jægerspris Kommune som en aktiv grøn kom
mune.

Beslutning:
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Udvalget anbefalede indstillingen til Erhvervs- og Turistrådets behandling.

Økonomisk afdeling den 30. ma j 2000
Der resterer d.d. kr. 79.387,- på kontoen for erhverv- og turisme. Heraf har Erhvervs- og turistrådet 
disponeret over kr. 44.000,- til en International arbejdslejr. Det reelle restbudget udgør derfor 
kr.35.387,00.
Økonomisk afdeling er ikke bekendt med, at der skulle være disponeret yderligere fra kontiene.

Ledelsessekretariatet den 6. juni 2000
Indstilling fra Erhvervs- og Turistrådets møde den 8. juni 2000 foreligger til Økonomiudvalgets 
møde.

Beslutning:
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Punkt 122

Møde OK d. 13-06-2000

Journalnr. BM-20.00040 Sagsid: 14204 Sagsbehandler: EK/KU Fmd. init.

Ansøgning om tilskud til deltagelse i VM i Kina for Jægerspris Cykelartister

Økonomi:

Bilag : Ansøgning fra Jægerspris Cykelartister 

Sagsfremstilling:

Jægerspris Cykelartister søger om tilskud til deltagelse i VM i Unicykling, som afholdes i Kina i 
august 2000.

Baggrunden for ansøgningen er :
Cykelartisterne har* de seneste år placeret sig fint ved både DM og VM, og vil nu tage udfordringen 
med et VM op. Der er etableret et landshold med cykelartister fra Ringsted, Herning, Græsted og 
Jægerspris.

Unicyklisteme hører ikke under nogen af de store etablerede idrætsgrene og kan derfor ikke søge 
støtte indenfor idrættens verden, men er henvist til at søge andre fonde og legater.

Til orientering for Erhvervs- og Turistrådet kan det oplyses, at Unicyklisteme har modtaget flg. 
tilskud :

ki*. 12.000 Fra Fr.Borg Amt
kr. 10.000 Fra Jægerspris Kommune via Folkeoplysningsudvalget 
kr. 5.000 Fra Stiftelsen

Derudover har Lægehuset sponseret udgiften til diverse vaccinationer.

Iflg. turleder Bente Andersen har Cykel artisterne søgt flere fonde, bl.a. Mathiesens, hvor de stadig 
afventer svar.

Økonomisk afdeling den 30« ma j 2000
Ingen bemærkninger

Fællesforvaltningen den 29, maj 2000
Det indstilles, at Erhvervs- og Turistrådet anbefaler til ØK, at ansøgningen ikke imødekommes, med 
den begrundelse, at ansøgningen falder udenfor Rådets ressort.

Ledelsessekretariatet den 6. juni 2000
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Indstilling fra Erhvervs- og Turistrådets møde den 8. juni 2000 foreligger til Økonomiudvalgets 
møde.

Beslutning:
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Punkt 123

Møde OK d. 13-06-2000

Journalnr. BM-24.05040 Sagsid: 12152 Sagsbehandler: EK/CG Fmd. init.

Turistsamarbejde - Team Hornsherred - Erhvervs- og turistpulje

Økonomi: kr. 1946,25

Bilag : Ansøgning fra Team Hornsherred/Frederikssund (THF)
Samarbejdsaftale mellem THF og Jægerspris Kommune

Sagsfremstilling:

Team Hornsherred/Frederikssund fremsender ansøgning på kr. 1946,25 til dækning af udgift til 
servicetavler til turistinformationen i forbindelse med Rejsestalden. Udgiften er eksl. montering. 
Det skal bemærkes, at Jægerspris kommune foreløbig har afholdt udgiften på kr. 1612,50 til 
montering af skiltene

I vedtægterne for turistsamarbejdet § 8 står der flg. : “Den enkelte kommune stiller egnede lokaler 
og inventar til rådighed for THF til brug for turistkontorerne og afholder lokaleomkostninger 
(Husleje, el, varme, rengøring, vedligeholdelse og bygnings- og indboforsikring)”.

Økonomisk afdeling den 30. maj 2000
Der resterer d.d. kr. 79.387,- på kontoen for erhverv- og turisme. Heraf har Erhvervs- og turistrådet 
disponeret over kr. 44.000,- til en International arbejdslejr. Det reelle restbudget udgør derfor 
kr. 35.387,00.
Økonomisk afdeling er ikke bekendt med, at der skulle være disponeret yderligere fra kontiene. 

Fællesforvaltningen den 30. maj 2000
Jvf. vedtægterne er Jægerspris Kommune som ovenfor nævnt ikke forpligtet til at afholde udgiften, 
ansøgningen fremsendes derfor til drøftelse i Rådet.

Ledelsessekretariatet den 6. juni 2000
Indstilling fra Erhvervs- og Turistrådets møde den 8. juni 2000 foreligger til Økonomiudvalgets 
møde.

Beslutning:
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Punkt 124

Møde i OK d. 13-06-2000

Journalnr. BM-00.01A01 Sagsid: 9441

Meddelelser fra:

Sagsbehandler: BD/CG Fmd. init.

Økonomi:

Sagsfremstilling:

a. Formanden

b. Øvrige medlemmer

c. Kommunaldirektør

Beslutning:


